
P R O T O K Ó Ł    Nr  XIX/2012
z  Sesji Rady Gminy Szczytniki  odbytej w dniu 30 marca  2012 r.

w sali posiedzeń Urzędu Gminy

W sesji udział wzięło 15 radnych według załączonej listy obecności, Wójt Pan  Marek 
Albrecht, Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch, 
radca prawny  Pani Maria Marciniak
Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Złożenie  ślubowania  przez  nowo  wybranego,  w  wyborach  uzupełniających  w  okręgu 
wyborczym nr 6 – Kuczewola,  radnego  Pana Piotra Szczepaniaka.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Udzielenie głosu delegacji rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej w Pośredniku.
5. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
6. Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja przewodniczących Komisji Rady o pracach komisji w okresie międzysesyjnym.
8.Uzupełnienie  składu  osobowego  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska,  Gospodarki 
Komunalnej, Porządku Publicznego, Usług i Handlu, Budżetu i Mienia Gminy
9. Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.
10. Interpelacje.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu odmowy miejscowości Popów”.
12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Iwanowicach.
13. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Stawie.
14.  Podjecie  uchwały w  sprawie  włączenia  do  Zespołu  Szkół  w Szczytnikach   Przedszkola 
„Tęcza” w Szczytnikach.
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Szczytniki oraz określenia granic ich obwodów .
16.  Podjęcie  uchwały w sprawie ustalenia  sieci publicznych gimnazjów prowadzonych przez 
Gminę Szczytniki oraz określenia granic ich obwodów .
17. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetowych.
18. Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej.
19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia  pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego.
20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego w 2012 r.
21. Spotkanie z firmą Tatra Wind Sp. z o.o.  w sprawie elektrowni wiatrowych.
22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szczytniki w 2012 r.”.
23.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych i gminnego programu przeciwdziałania narkomanii na rok 2012.
24.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Staw.
25.Omówienie  sprawy  składania  oświadczeń  majątkowych,  rozdanie  radnym  druków 
„Oświadczeń majątkowych”.
26. Odpowiedzi na interpelacje.
27. Zapytania, wolne wnioski.
28. Zakończenie sesji.
Punkt 1 – Otwarcie sesji.

Otwarcia  Sesji  o  godz.  9.00  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Szczytniki  Pan 
Andrzej Kupaj   i stwierdził, że na ustawowy ogólny stan 15 radnych w sesji udział bierze  15, 
zapewniając  tym  samym  quorum  wymagane  dla  prawomocności  obradowania  oraz 
podejmowanych uchwał.

Punkt 2 -   Złożenie ślubowania przez nowo wybranego, w wyborach uzupełniających w okręgu   
wyborczym nr 6 – Kuczewola,  radnego  Pana Piotra Szczepaniaka.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj  poprosił  wszystkich zebranych o powstanie 
i uczczenie minutą ciszy zmarłego ś.p. radnego Zbigniewa Karczewskiego. Następnie zwrócił się 
do  nowo wybranego, w wyborach uzupełniających w okręgu wyborczym nr 6 – Kuczewola, 
radnego   Pana  Piotra  Szczepaniaka  o  złożenie  ślubowania.  Po  odczytaniu  przez 
Przewodniczącego Rady roty ślubowania Pan Piotr Szczepaniak wypowiedział słowa „ślubuję. 



Tak  mi  dopomóż  Bóg”.  Przewodniczący  Rady  ogłosił  przystąpienie  radnego  Pana  Piotra 
Szczepaniaka do wykonywania mandatu radnego Rady Gminy Szczytniki.

Punkt 3 - Ustalenie porządku obrad.
Przewodniczący Rady do przedłożonego  porządku obrad zgłosił  wniosek w sprawie 

wprowadzenia zmian, zaproponował w p. 3 Udzielenie głosu delegacji  rodziców uczniów ze 
Szkoły Podstawowej  w Pośredniku,   pozostałe  oznaczyć  kolejno,  poszerzyć  porządek  obrad 
o rozpatrzenie  w: p.  8  sprawy uzupełnienie  składu osobowego Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 
Środowiska, Gospodarki Komunalnej, Porządku Publicznego, Usług i Handlu, Budżetu i Mienia 
Gminy oraz  w p.  24 sprawy podjęcia  uchwały w sprawie nadania  nazwy ulicy w m.  Staw. 
zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych uwag i propozycji do porządku obrad. Wobec braku uwag 
w sprawie  zmian  porządku  obrad   Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  zgłoszone 
zmiany w sprawie porządku obrad,  które Rada w głosowaniu jawnym przyjęła  jednogłośnie 
(głosowało  15  radnych).  Następnie   Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  sesja  będzie 
przebiegać wg porządku dziennego w brzmieniu jak wyżej.
Punkt 4 – Udzielenie głosu delegacji rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej w Pośredniku.

Przedstawicielka   rodziców  uczniów  uczęszczających  do  Szkoły  Podstawowej 
w Pośredniku  poinformowała że stowarzyszenie katolickie z Częstochowy jest zainteresowane 
prowadzeniem  szkoły  w  Pośredniku  i  potrzebna  jest  deklaracja  Rady  Gminy  w  sprawie 
użyczenia obiektu szkoły wraz z wyposażeniem, zwróciła się z wnioskiem do Rady o wydanie 
takiej deklaracji.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj zwrócił się do Rady o rozpatrzenie wniosku 
w  sprawie  zadeklarowania  użyczenia  obiektu  szkoły  wraz  z  wyposażeniem stowarzyszeniu, 
które podejmie się dalszego prowadzenia szkoły w Pośredniku.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (głosowało 15 radnych) zadeklarowała 
użyczenie obiektu szkoły wraz z wyposażeniem stowarzyszeniu, które podejmie się dalszego 
prowadzenia szkoły w Pośredniku.
Punkt 5 -  Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.     

Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  i  propozycji  odnośnie 
przedłożonego  w materiałach na sesję projektu protokołu z ostatniej sesji.
- radna Pani Alicja Skrzybalska – zwróciła się o wykreślenie z jej wypowiedzi w p. 6 słowa 
„zbędne” oraz w wypowiedzi w p 10 słowa „uchwały intencyjne opracowane przez Wójta nie 
zostały przepracowane    i jest to ewenement w skali powiatu” zastąpić słowami:  „uchwały 
intencyjne opracowane przez Wójta stały się ostatecznymi”.

Wobec  braku   dalszych   uwag  w  sprawie  protokołu  Przewodniczący  Rady zarządził 
głosowanie w sprawie jego  przyjęcia wraz ze zgłoszonymi uwagami.

 Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym jednogłośnie  (głosowało  15  radnych)  dokonała 
przyjęcia protokółu z ostatniej sesji wraz ze zgłoszonymi poprawkami
Punkt  6 -  Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
          Wójt Pan Marek Albrecht – poinformował, że   w okresie międzysesyjnym realizował 
zadania bieżące, opracował projekty uchwał w sprawie zmian oświatowych oraz:
− 3.03.  zorganizowano w Radliczycach imprezę z okazji Dnia Kobiet,
− w  remizie  OSP  w  Szczytnikach  odbyło  się  spotkanie  w  sprawie  przydomowych 
biologicznych oczyszczalni ścieków,
− 10.03. wziął udział w pogrzebie radcy prawnej ś.p. Agnieszki Bednarek,
− 13.03.  odbyło  się  spotkanie  z  członkiniami  Koła  Gospodyń  Wiejskich  w  Kuczewoli 
z okazji Dnia Kobiet,
− trwa przykrywanie składowiska humusem,
− trwają prace przygotowawcze dot. budowy drogi w G łowczynie, pozyskano 150 tys. zł 
dotacji,
− zlecono  wytyczenie  geodezyjne  dróg,  samorząd  wsi  Joanka  zadeklarował 
dofinansowanie  w  kwocie  1  tys.  zł  na  wytyczenie  drogi  Niemiecka  Wieś  –  Joanka,  są  do 
usunięcia drzewa przy budowanych drogach,
− 18.03. wziął udział we wręczeniu nagród laureatom festiwalu w Opatówku,
− 20.03. brał udział w spotkaniu z PKS w sprawie przywrócenia linii autobusowej do m. 
Kuczewola,



− 25.03. brał udział we wręczeniu nagród „Wielkopolski Rolnik Roku” nagrodę otrzymało 
Gospodarstwo Państwa Prusów z Radliczyc,
− wprowadzono  zmiany  w  sposobie  pobierania  opłat  za  wodę,  zakupiono  sprzęt 
komputerowy,  zatrudniono  jednego  inkasenta,  zakupiono  narzędzia  dla  konserwatorów 
wodociągów, którzy będą dokonywali napraw awarii na sieciach,
− na  wniosek  mieszkańców  przywrócono  całonocne  oświetlenie  w  Tymieńcu  na 
przejeździe kolejowym,
− przystąpiono do programu dla  bezrobotnych na  okres  3  miesięcy,  osoby zatrudnione 
otrzymają rowery celem usprawnienia dojazdu do pracy,
Punkt  7  -  Informacja  przewodniczących  Komisji  Rady  o  pracach  komisji  w  okresie  
międzysesyjnym
− Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Danuta Świątek - poinformowała,  że w okresie 
międzysesyjnym   odbyły  się  3   posiedzenia  Komisji,  przedmiotem  posiedzeń  była  analiza 
wpływów  podatkowych  za  2011  r.,  Komisja  opracowała  informacje  o  zaległościach 
w poszczególnych sołectwach i przekazała je radnym do wiadomości, Komisja stwierdziła, że 
egzekucja należności  podatkowych przebiega prawidłowo, Komisja zwróciła się o poprawienie 
przepływu  informacji  ze  stanowiska  ewidencji  działalności  gospodarczej  do  stanowiska 
wymiaru  podatku  w  sprawie  podatku  od  nieruchomości  związanych  z  prowadzeniem 
działalności gospodarczej,
− Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Pan Grzegorz Ostrowski – poinformował, że 
w  okresie  międzysesyjnym   odbyło  się  jedno   posiedzenie  Komisji  w  dniu  23  marca  br., 
przedmiotem obrad była sprawa pobierania próbek glebowych – spotkanie z  P. Maleszką, który 
złożył  informacje  o  sytuacji  na  polach,  szkodach  w  uprawach  z  powodu  wymarznięcia, 
poinformował,  że  obecnie   jest  niski  poziom wód  gruntowych  i  grozi  klęska  suszy,  próbki 
glebowe będą pobierane w m. Kościany, Mroczki Wielkie, Marcjanów i Murowaniec,  następnie 
odbyło się spotkanie w sprawie odbioru padliny, z P. Ptakiem, który zgłosił wniosek zwiększenia 
opłaty za odbiór padliny do kwoty 1300 zł/miesiąc, Komisja wniosek Pana Ptaka zaopiniowała 
pozytywnie,
− radny  Pan  Paweł  Domagała  –  stwierdził,  że  z  informacji  Pana  Maleszki  oraz  stanu 
faktycznego na polach wynika, że wymarznięcie upraw to klęska i może być dużym problemem,
− radny Pan Grzegorz Ostrowski – stwierdził, że z powodu wymarznięcia są wielkie szkody 
i straty w uprawach,
− radny Pan Roman  Siciarek  –  w innych  gminach  już  dawno  w teren  wyszły komisje  do 
szacowania strat z powodu wymarznięcia,
− Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że w naszej gminie komisja nie 
wyszła w teren,  są przyjmowane wnioski w sprawie szkód, nie wiadomo jaka będzie forma 
pomocy poszkodowanym,
           Komisja Oświaty …. - w okresie międzysesyjnym nie było posiedzeń Komisji,
Punkt  8  -    Uzupełnienie  składu  osobowego  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska,   
Gospodarki Komunalnej, Porządku Publicznego, Usług i Handlu, Budżetu i Mienia Gminy

Przewodniczący Rady Pan  Andrzej  Kupaj  przedstawił  projekt  uchwały  w powyższej 
sprawie i jako kandydata do składu osobowego Komisji Rolnictwa zgłosił radnego Pana Piotra 
Szczepaniaka i zapytał czy wyraża zgodę
− radny Pan Piotr Szczepaniak wyraził zgodę na kandydowanie do składu osobowego Komisji 
Rolnictwa,
następnie   Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  o  zgłaszanie  innych  kandydatur  oraz  uwag 
i propozycji w sprawie przedstawionego projektu uchwały.
          Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały.  W  wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XIX/96/2012 
(głosowało 15 radnych).
        W związku z wakatami na stanowiskach Przewodniczących Komisji  Rolnictwa oraz 
Komisji  Oświaty   Przewodniczący  Rady zwrócił  się  do  członków  tych  Komisji  o  odbycie 
krótkich posiedzeń celem wyboru przewodniczących i zarządził 5 min. przerwę.

Po przerwie obrady wznowił  Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj i zwrócił się do 
nowo wybranych przewodniczących Komisji o poinformowanie Rady o ukonstytuowaniu się 
władz Komisji.



− Radny  Pan  Paweł  Domagała  –  poinformował,  że  on  został  wybrany  Przewodniczącym 
Komisji Zdrowia, Zastępcą Przewodniczącego jest Pani Urszula Młynek,
− radny Pan Grzegorz  Ostrowski  -  poinformował,  że  on  został  wybrany Przewodniczącym 
Komisji Rolnictwa, Zastępcą Przewodniczącego jest Pan Kazimierz Bączyk,
Punkt 9 -  Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.

Przewodniczący Rady poinformował, że tym razem w okresie międzysesyjnym do Rady 
nie wpłynęła    korespondencja i zaproponował przejście do następnego p. porządku obrad.
Punkt  10 -  Interpelacje

− radna do Rady Powiatu Kaliskiego Pani Renata Michałowska-Michalak – zwróciła się 
o  zgłaszanie  zapytań  do  Rady  Powiatu  w  sprawie  inwestycji  powiatowych, 
poinformowała,  że  w  najbliższym  czasie  będzie  opracowany  plan  inwestycji 
powiatowych,

− radny Pan Tadeusz Buchwald – zapytał, czy i kiedy będzie naprawiony chodnik przy 
Przedszkolu w Szczytnikach, zwrócił się o podjęcie interwencji w tej sprawie,

− radny Pan Grzegorz Ostrowski – zwrócił się o zwrócenie uwagi na jakość naprawianych 
dróg powiatowych,

− radny  Pan  Piotr  Zimny  –  zapytał,  komu  zgłosić  do  wycinki  drzewa  przy  drodze 
powiatowej,

− radny Pan Kazimierz Bączyk – zwrócił się o spowodowanie uzupełnienia oznakowania 
na drogach powiatowych,

− radna Pani  Alicja  Skrzybalska – zgłosiła  potrzebę oznakowania przejścia  przy szkole 
w Stawie,

− radny  Pan  Grzegorz  Ostrowski  –  poinformował,  że   poprawy wymagają  odnowione 
pobocza i rowy w Cieszykowie,

− radny Pan Paweł Domagała – poinformował, że jest potrzeba ograniczenia szybkości na 
drodze w Krowicy Zawodniej, zapytał kiedy będą naprawione dziury w asfalcie, kiedy 
będą naprawiane drogi nieutwardzone asfaltem, 

− wójt  Pan  Marek  Albrecht  –  poinformował,  że  należy  zgłaszać  drogi  do  naprawy 
równiarką,  w  najbliższym  czasie  będzie  przeprowadzona  inwentaryzacja  dziur 
w drogach,

− radna  Pani  Jadwiga  Strembicka  –  zapytała,  czy  w  tym roku  drogi  będą  naprawiane 
kamieniem, 

− radny Pan Krzysztof Zawadzki – zapytał, jakie są dla Gminy korzyści z wprowadzonych 
zmian przy obsłudze wodociągów,

− zastępca wójta  Pan Dariusz Wawrzyniak – w tym roku będą zakupione narzędzia dla 
konserwatorów,  konserwatorzy  będą  wykonywali  naprawy  w  przypadku  awarii,  jest 
zatrudniony inkasent i jest nim Pan Mikołajczyk z Gorzuch, z jednym z konserwatorów 
rozwiązano  umowę,  na  dzień  dzisiejszy  nie  jest  w  stanie  wyszacować  jakie  będą 
oszczędności dla Gminy w związku z wprowadzonymi zmianami,

− radna Pani Danuta Świątek – zgłosiła potrzebę naprawy chodnika przy drodze krajowej 
w Marchwaczu,

O godz. 10.15 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. Obrady zostały wznowione o godz. 10.25.
Punkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu odmowy miejscowości Popów”.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej  Kupaj  stwierdził,  że radni w materiałach na sesje 
otrzymali  projekt  uchwały w powyższej  sprawie,  zwrócił  się o podjęcie  dyskusji,  zgłaszanie 
uwag i propozycji.
− radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  stwierdziła,  że  budowa  szkoły  w  Szczytnikach  jest 
ważną sprawą, były podjęte ustalenia, że po wykonaniu inwestycji związanych z odnową m. 
Szczytnik  i  Iwanowic  nastąpi  odnowa  m.  Staw,  kiedy rozpocznie  się  opracowywanie  planu 
odnowy m. Staw, z jakich źródeł będzie finansowana odnowa m. Staw,
− Zastępca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  poinformował,  że  jest  prowadzone 
postępowanie w sprawie komunalizacji nieruchomości w m. Staw, w niedługim czasie rozpoczną 
się prace związane z opracowaniem projektu odnowy m. Staw, źródłem finansowania odnowy 
m. Staw może być LGD Długosz Królewski,
− radny Pan Grzegorz Ostrowski – stwierdził, że zaufanie buduje ciągłość zaplanowanego 



działania, szkoda, że zabrakło rozmowy w sprawie przesunięcia w czasie działań zmierzających 
do odnowy m. Staw z powodu rozbudowy szkoły w Szczytnikach, zaskakują ciche działania, 
chciałby aby w następnej kolejności była podjęta sprawa odnowy m. Staw,

Wobec  braku  dalszych   uwag  Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej  uchwały,w  wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr 
XIX/97/2012 (głosowało 15 radnych).
 Punkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Iwanowicach.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej  Kupaj  stwierdził,  że radni w materiałach na sesje 
otrzymali  projekt  uchwały w powyższej  sprawie,  zwrócił  się o podjęcie  dyskusji,  zgłaszanie 
uwag i propozycji.
− radny Pan Piotr Zimny – zwrócił się o zapoznanie Rady Gminy w treścią opinii Rad 
Pedagogicznych w powyższej sprawie,
− Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że opinia Rady Pedagogicznej 
Gimnazjum w Iwanowicach jest negatywna,
− radny Pan  Piotr  Zimny –  stwierdził,  że  od  września  w  Gimnazjum w Iwanowicach 
oddział  będzie  liczył  35  uczniów  i  będzie  to  bardzo  niekorzystne  mimo  że  zawsze  było 
podkreślane, że najważniejsze jest dobro dziecka, stało się źle, bo Gimnazjum w Iwanowicach 
nigdy nie  funkcjonowało kosztem innych placówek oświatowych, a nauczyciele  z  tej  szkoły 
stracą pracę z powodu wprowadzanych w Gminie zmian oświatowych,

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały,  głosowało  15  radnych:  za  –  13,  przeciw  –  0,  wstrzymało  się  –  2.  
W wyniku głosowania Rada podjęła Uchwałę Nr XIX/98/2012
Punkt 13 - Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Stawie.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej  Kupaj  stwierdził,  że radni w materiałach na sesję 
otrzymali  projekt  uchwały w powyższej  sprawie,  zwrócił  się o podjęcie  dyskusji,  zgłaszanie 
uwag i propozycji.

Wobec  braku  dalszych   uwag  Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej  uchwały,  w  wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr 
XIX/99/2012 (głosowało 15 radnych).
Punkt  14  -  Podjecie  uchwały  w  sprawie  włączenia  do  Zespołu  Szkół  w  Szczytnikach  
Przedszkola „Tęcza” w Szczytnikach. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej  Kupaj  stwierdził,  że radni w materiałach na sesję 
otrzymali  projekt  uchwały w powyższej  sprawie,  zwrócił  się o podjęcie  dyskusji,  zgłaszanie 
uwag i propozycji.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały,  głosowało  15  radnych:  za  –  14,  przeciw  –  0,  wstrzymało  się  –  1.  
W wyniku głosowania Rada podjęła Uchwałę Nr XIX/100/2012
Punkt  15  -  Podjecie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  
prowadzonych przez Gminę Szczytniki oraz określenia granic ich obwodów .

Przewodniczący Rady Pan Andrzej  Kupaj  stwierdził,  że  radni  w materiałach na sesję 
otrzymali  projekt  uchwały w powyższej  sprawie,  zwrócił  się  o podjęcie  dyskusji,  zgłaszanie 
uwag i propozycji.

Wobec  braku  dalszych   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej  uchwały,w  wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr 
XIX/101/2012 (głosowało 15 radnych).
Punkt   16 -  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych gimnazjów prowadzonych   
przez Gminę Szczytniki oraz określenia granic ich obwodów.
        Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj stwierdził,  że radni w materiałach na sesję  
otrzymali  projekt  uchwały w powyższej  sprawie,  zwrócił  się  o  podjęcie  dyskusji,  zgłaszanie 
uwag i propozycji.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały,  głosowało  15 radnych:  za  – 13,  przeciw – 2,  W wyniku głosowania  Rada podjęła 
Uchwałę Nr XIX/102/2012
Punkt 17 -   Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetowych.  

Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie 
i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.



− radna Pani Alicja Skrzybalska – zapytała skąd będą pochodziły środki na budowę boiska 
w Stawie,
− Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że planuje się budowę boiska w 
Stawie, w następnej kolejności w Iwanowicach, Marchwaczu, środki będą pochodziły z LGD 
Długosz Królewski,
− radna Pani Alicja Skrzybalska – stwierdziła,  że w przypadku budowy boisk ze środków 
z LGD Długosz Królewski może dojść do sytuacji, że braknie pieniędzy na odnowę m. Staw,

 Wobec  braku  dalszych   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr XIX/103/ 
2012 (głosowało 15 radnych).
Punkt 18 -   Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Skarbnik  Gminy  Pani  Małgorzata  Bloch  przedstawiła  projekt  uchwały  w  powyższej 
sprawie i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec braku  uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/104/ 2012 (głosowało 
15 radnych).
Punkt  19  -    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia   pożyczki  z  Banku  Gospodarstwa   
Krajowego.

Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie 
i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec braku  uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/105/ 2012 (głosowało 
15 radnych).
Punkt 20-   Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego w 2012 r.  

Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie 
i zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec braku  uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/106/ 2012 (głosowało 
15 radnych).
Punkt 21 -   Spotkanie z firmą Tatra Wind  Energy Sp. z o.o.  w sprawie elektrowni wiatrowych.  

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj powitał przedstawicieli Firmy Tatra Wind Energy 
Sp z o.o z Katowic Al. Korfantego 141, w osobach Pana Marka Rusakiewicza – Pełnomocnika 
Zarządu  oraz  Pana  Krzysztofa  Krukowskiego  –  przedstawiciela  Firmy  i  poprosił  o 
przedstawienie  swojej  oferty  w  sprawie  budowy  na  terenie  gminy  Szczytniki  elektrowni 
wiatrowych oraz swoich oczekiwań. 
Otóż Firma już gościła w naszej gminie. Obecnie jest drugi raz i jest zainteresowana budową 
kilkunastu turbin obejmujących swym zasięgiem również miejscowośc Staw.
Projekt obejmuje 7 turbin wiatrowych o mocy 3000 MGW, które będą pracowały z najlepszą 
wydajnością. Odległość od budynków ok. 600 m. W terenie są prowadzone badania, również 
takie badania były prowadzone na terenie gminy Błaszki pod wzgledem spełnienia wszystkich 
wymagań niezbędnych do przystapienia do projektu, takich jak hałas, światło itp. Dlaczego na 
tym  terenie?  -  ponieważ  lokalizacja  ta  jest  najlepsza  ze  względu  na  małą  ilość  terenów 
chronionych.  Kolejne  plany Firmy to  budowa elektrowni  w Krowicy,  potem ok 4 turbin  na 
terenie  Iwanowic.
Bodowa 1 turbiny – obejmuje powierzchnię ok 0,04 ha. Składa się na nią:
turbina z fundamentem, (20/20 m ) plac montażowy, droga dojazdowa o szerokości 6 m – musi 
być utrzymana w należytej  kulturze. Turbiny przywożone są w częściach, ciężkim sprzętem i 
dlatego też drogi dojazdowe do farmy muszą być wyremontowane, względnie muszą powstać 
nowe jeśli  takich nie  ma.  W pasie  6 metrów drogi  nie  może być  żadnych przeszkód.  Firma 
zobowiązuje się zainwestować w budowę takich dróg.
− Radny Pan Grzegorz Ostrowski zapytał – co stanie się jeśli taka droga zostanie zniszczona.
− Przedstawiciel  Firmy odpowiedział  – dwa razy jest  przeprowadzana inwentaryzacja takiej 
drogi, przed jej budową i po postawieniu turbiny. Koszt takiej turbiny ok 15 mln zł. Inwestycja 
powstaje po to aby przyniosła określone korzyści finansowe dla wszystkich stron.
Firma prowadzi rozmowy z Energą Kalisz w kierunku powstania nowej rozdzielni, której koszty 



kształtuje  się  na  ok.  10-12  mln  zł.,  i  która  wygenerowałaby energię  o  mocy 40-50  MGW. 
Rodzielnia Błaszki i PGE jest znacznie droższa. 
Ponadto Firma jest na etapie projektu kablowego. Istnieje jedno zagrożenie. Musi być zmiana do 
Studium. Firma jest w stanie pomóc gminie wprowadzenie zmian do Studium aby to drgnęło. W 
chwili obecnej koszt otrzymania warunków przyłączenia dla budowy wiatraków to kwota ok 600 
tys. zł. 
− Radny Pan Paweł Domagała stwierdził, że do momentu kiedy nie ma zgody od właściciela 
firma nie może zaczynać żadnej budowy. Poprosił o przedstawienie korzyśći z tego płynących.
− Firma: - dla gminy podatek od nieruchomości w wysokości 2 % od wartości inwestycji. Ten 
podatek  jest  od  fundamentu  i  wiatraka,  ok.  60-80  tys.  rocznie,  ponadto  utrzymanie  dróg 
gminnych.
       -  dla rolnika – umowa dzierżawy z rolnikiem na 29 lat, firma nie rości praw do własności. 
Ponadto właściciel elektrowni płaci właścicielowi gruntu czynsz za jego dzierżawę ok  25-27 tys. 
rocznie za jeden wiatrak lub określoną procentowo część zysku ze sprzedaży prądu. Ta kwota 
jest co roku waloryzowana. Jeśli rolnik jest podatnikiem VAT, to dolicza podatek VAT. Firma 
dokonuje zapłaty faktury łącznie z podatkiem. Rolnik nie jest objęty działalnością gospodarczą i 
nie płaci ZUS.
− Radna Pani Alicja Skrzybalska – co wynika z obowiązków gminy?
Wiadomo, że w pierwszym etapie musi być wprowadzona zmiana do Studium Uwarunkowania 
Gminy  Szczytniki,  ekofizjografia.  Po  studium  –  Miejscowy  Plan  Zagospodarowania  dla 
miejscowości Krowica, Staw, Iwanowice. Dla Stawu to koszt ok. 200-300 tys. zł. Całe Studium 
to ok 500 tys. zł. Na obecną chwilę to planowane jest ok. 11 turbin w obrębie miejscowości Staw 
na terenie gminy Szczytniki i Błaszki.
− Pani Maria Kołakowska-Marciniak – radca prawny UG – dlaczego firma nie chce kupić tego 
gruntu od rolnika, tylko je wydziereżawia?
− Firma – ponieważ na wybudowanie wiatrowni potrzebna jest tylko część działki, a nie cały 
grunt, a rolnik na pewno nie zechce sprzedać tylko tej części działki. Po 29 latach wszystko jest 
demontowane i musi być z rolnikiem zawarta ponownie umowa na dzierżawę gruntu.
− Radny Pan Paweł Domagała – jaki to jest uszczerbek na zdrowiu? 
− Firma - na terenie którym mieszkam postawione są turbiny o mocy 2MGW na wysokości ok 
6 metrów . Na przełomie dwóch lat od pobudowania wiatraków nic się nie wydarzyło.
− Radna Pani Alicja Skrzybalska – stwierdziła, że jeśli ktoś nie chce tych wiatraków, to nie 
można nikogo zmusić, ale ze strony rolników z okregu Stawu jest zainteresowanie tym tematem i 
nawet pytano mnie o wiarygodność Firmy,
− Firma – ze swojej strony prowadzi spotkania wiejskie i zachęca do udziału rolników. Jeśli nie 
ma zgody, to nie ma decyzji o jakiejkolwiek budowie. Obecnie w Kaliszu jest dostępna moc i 
można przygotowywać się do pracy.
− Pan Dariusz Wawrzyniak – Zastępca Wójta – stwierdził, że jest zlecone Studium i prace są 
już zaawansowane.
− Firma, która robi Studium, zobowiązana jest przedłożyć wersję roboczą i wtedy w terminie 
30  dni  można  składać  uwagi  i  wnioski  do  Studium.  Dwa  lata  temu  zostało  wszczęte 
postepowanie w sprawie Studium, gmina podjęła działania ale w związku ze zmianą przepisów 
procedura została przesunięta w czasie.
− Radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  wystąpiła  z  zapytaniem  do  Panów  Wójtów  o  ich 
satnowisko.
− Pan Marek Albrecht – Wójt Gminy – odpowiedział, że popiera propozycję.
− Radny Pan Kazimierz Bączyk – zapytał o południową częścią gminy tj. Iwanowice, Joanka, 
Sobiesęki,
− Firma  –  jest  to  kolejny  etap  budowy  wiatrowni,  ponadto  nie  stawiamy  wiatraków  w 
odległości mniejszej niż 500-600 metrów od zabudowań.
− Radny Pan Bogumił Jankowski – zapytał – czy na odległości 500-600 metrów było mierzone 
natężenie hałasu, 
− Firma – tak ale to natężenie jest bardzo małe, prawie znikome,

Co do lokalizacji  wiatrowni w Stawie.  Posiadamy dokument,  aby w przyszłym tygodniu 
złożyć wniosek o warunki zabudowy.



− Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj – jak gdyby podsumował przedstawioną ofertę, 
radni zostali zapoznani z założeniami jakie proponuje na obecną chwilę Firma. Stwierdził, że 
zostanie wypracowane odpowiednie stanowisko i co do dalszych działań ze strony Rady i Urzędu 
Firma zostanie poinformowana.
− Radny Pan Krzysztof Zawadzki – zabrał głos proponując aby Firma przedstawiła do wglądu 
projekt umowy co do wszystkich procedur jakie by miały być zawarte w umowie w stosunku do 
gminy jak i  do rolnika  wydzierżawiajacego grunt  pod wiatrak i  dopiero Rada będzie  mogła 
podjąć konkretną decyzję,
− Firma – możemy taką umowę przygotować,
− Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj - podziękował przedstawicielom Firmy za udział w 
posiedzeniu Rady.
Punkt  22  -    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami   
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szczytniki w 2012 r.”.

Przewodniczacy Rady Pan Andrzej Kupaj - zwrócił się do Rady o ewentualne uwagi co do 
projektu tej Uchwały. Stwierdził również, że taka uchwała zanim zostanie podjęta powinna być 
przedłożona do zaopiniowana na Komisji Rolnictwa. Jeśli wystąpi problem to realnie trzeba go 
rozwiązać, a uchwała zawiera szereg działań w tym zakresie. W budżecie zaplanowano kwotę 5 
tys. zł i może się okazać, że to za mało. Martwe zwierzęta zabiera Pan Maciej Ptak, więc sprawa 
jest rozwiązana, przy żywych zwierzętach przyjeżdza firma po zgłoszeniu i działa dalej. Nie 
można usypiać psów w sytuacji kiedy nie są agresywne.
Postanowiono,  że  na  dzisiejszej  Sesji  Rada  nie  będzie  podejmować  Uchwały,  ponieważ  w 
pierwszej  kolejności  powinna  być  omówiona  i  przeanalizowania  na  przedmiotowej  Komisji 
Rady Gminy.
- Radny Pan Grzegorz Ostrowski – zapytał jaki był koszt tego zadania w 2011 r. 
Wobec braku dalszych uwag Rada jednogłośnie postanowiła  o skierowaniu przedmiotowego 
projektu Uchwały na Komisję Rolnictwa. Głosowało 15 radnych.
Punkt  23  -    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  gminnego  programu  profilaktyki   
i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  i  gminnego  programu  przeciwdziałania  
narkomanii na rok 2012.

Przewodniczacy Rady Pan Andrzej Kupaj - zwrócił się do Rady o ewentualne uwagi co do 
projektu tej Uchwały.
− Radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  wystapiła  z  wnioskiem  o  skierowanie  projektu 
przedmiotowej uchwały na Komisję Oświaty.
Wobec braku dalszych uwag Rada jednogośnie postanowiła jak wyżej. Głosowałao 15 radnych.
Punkt 24 -   Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Staw.  

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj stwierdził, że radni w materiałach na sesję nie 
otrzymali  projektu uchwały w powyższej sprawie.  Projekt ten został  przedłożony radnym w 
dniu dzisiejszym. Zwrócił się o podjęcie dyskusji, zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX/107/ 2012 (głosowało 
15 radnych). Nadano nazwę ulicy „SADOWA” w miejscowości Staw.
Punkt 25 - Omówienie sprawy składania oświadczeń majątkowych, rozdanie radnym druków  
„Oświadczeń majątkowych”.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj poinformował radnych o składaniu oświadczeń 
majątkowych w dwóch egzemplarzach wraz z kopią zeznania podatkowego PIT za ubiegły rok w 
terminie do dnia 30 kwietnia 2012 r. do Pana  Mirosława Kowalskiego.
Punkt 26 - Odpowiedzi na interpelacje.
Udzielono w czasie interpelacji
Punkt  27 - Zapytania, wolne wnioski.
Nie zgłoszono.
Punkt  28 – Zakończenie sesji.

W  związku  z  omówieniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad,  o  godz.12.00 
Przewodniczący Rady zamknął obrady. 
Protokołował:     p. 1 – 20 Mirosław Kowalski
                             p. 21 – 28 Grażyna Kuchnicka


